
Protokól Nr 57 /2023

z posiedzenia Komisji Rewizyjnej Rady Miejskiej w Sępólnie Krajeńskim
w dniu 9 maja 2023r.

W posiedzeniu udział wzięli członkowie Komisji wg za%czonej listy obecności
zaproszeni goŚcie:

oraz

1.

2.

3.

Przewodnicz4cy Rady Miejskiej - Franciszek Lesinski;
Burmistrz - Waldemar Stupałkowski;
Skarbnik Gminy - Anna Buchwald.

Posiedzenie otworzył Przewodniczący Komisji Pan Artur Juhnke, który po powitaniu
zebranych zaproponował następujący jego porządek:

1.

2.

3.

4.

Otwarcie posiedzenia i przyjęcie porządku;
Wypracowanie opinii w sprawie wykonania budżetu gminy za 2022r. oraz udzielenia
absolutorium;
Zatwierdzenie protokołów z dwóch poprzednich posiedzeń Komisji;
Wolne wnioski i zakończenie.

W/w porz4dek posiedzenia przyjęto jednogłośnie.

Ad.2. Skarbnik Gminy przypomniała, że radni otrzymali sprawozdanie do zapoznania pod
koniec miesiąca lutego br. Poinformowała, że budżet na 2022r. był budżetem deficytowym.
Deficyt według planu wynosił ponad 6 mln 753 tys. zł. Źródłem pokrycia deficytu były
przychody ze środków pieniężnych, pozostających na rachunku bankowym. Faktyczny wynik
z jakim zamknął się 2022r. to deficyt w wysokości 21 634 zł. Dochody zostały wykonane w
92%, a wydatki w 87%, wynikało to z zaplanowania zadań 2-letnich, których realizacja została
przeniesiona na 2023r. Szczegółowe informacje dot. dochodów i wydatków zawiera załącznik
Nr 1 i Nr 2 do sprawozdania. W załączniku Nr l można znaleźć dane dot. struktury dochodów
własnych tj. podatkowych. Zwróciła uwagę na tabelę dotyczącą skutków obniżenia górnych
stawek podatkowych. Wynoszą one ponad 1 mln 770 tys. zł. W trakcie roku Burrnistrz umorzył
zaległości w wysokościl668 zl było to uzasadnione trudną sytuacją finansową. W załączniku
Nr 2 przedstawiono szczegółowe informacje dotyczące wydatków przedłożonych przez
poszczególne jednostki. W kolejnych załącznikach przedstawiono inforrnacje dot. budżetów
sołeckich, wydatków strukturalnych, zadań zleconych oraz zadanie związane z pomocą
uchodźcom z Ukrainy. W sprawozdaniu zawarte są infornnacje dotyczące ochrony środowiska
oraz gospodarki odpadami komunalnymi. System odpadów w 2022r. nie zbilansował się w
kwocie 85 tys. zł. W za%czniku Nr 1l znajduje się wykres graficzny przedstawiający analizę
długu publicznego. Dług utrzymuje się na poziomie pozwalającym go spłacać i obsługiwać.
2022r. został zakończony z długiem w wysokości 11 027 709 zł. Roczna spłata zobowiązań
finansowych wynosi ok. l mln 400 tys. zł. Zmiana nastąpiła wraz z wystąpieniem konfliktu
zbrojnego i wzrostem stóp procentowych. Do tego czasu obsługa długu wynosiła 200-250 tys.
zł. Do sprawozdania została za%czona informacja dotycząca sprawozdań finansowych
instytucji kultury, najistotniejszą pozyc3:4 dotycząca ich finansowania jest dotacja podmiotowa
udzielana przez gminę. Została także załączona infornnacja o stanie mienia komunalnego, gdzie
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majątek z roku na rok rośnie. Wartość początkowa w 2020r. wynosiła 179107 600 zł, na koniec
2022r. już prawie 184 mln zł.

Komisja zaopiniowała przedstawione sprawozdanie jednogłośnie pozytywnie.

Komisja tym samym postanowiła, że wystąpi w tej sprawie z wnioskiem do Przewodniczącego
Rady Miejskiej o udzielenie absolutorium Burmistrzowi S«;pólna Krajeńskiego z wykonania
budżetu Gminy Sępólno Krajeńskie za 2022r. Komisja Rewizyjna do wniosku załączyła
wypracowaną opinię w w/w sprawie, która stanowi załącznik do niniejszego protokołu.

Ad.3. Komisja zatwierdziła jednogłośnie protokoły ze swoich dwóch poprzednich posiedzeń w
miesiącu kwietniu br.

Ad.4. W wolnych wnioskach poruszono następujące sprawy:

- Pan Grzeca zasugerował, aby w danym roku sprawdzane były dwa budżety sołeckie albo
jeden budżet sołecki i jeden osiedlowy;

- Pan Juhnke zgłosił, że oświetlenie na ul. Niechorskiej od cmentarza w kierunku nasypu
kolejowego nie działa prawidłowo, lampy albo się nie palą albo ,,mrugają?. Poinformowai że
mieszkańcy twierdzą, że problem był już zgłaszany do urzędu oraz przewodniczącego zarządu
osiedla;

- Pani Pająk zapytała, czy znane są wyniki rozstrzygni«;cia przetargu w Niechorzu. Skarbnik
Gminy odpowiedziała, że był przygotowany przetarg, zgłosiła się osoba w roli dzierżawcy,
która złożyła protest do przetargu jako osoba posiadająca prawo pierwokupu. Poinfornnowała,
że gmina posiadała zabezpieczenie na hipotece, była to kota 120tys.zł. Jej zdaniem, gdyby była
licytacja to nie odzyskaliby tych środków, a w tym wypadku jest szansa, że zostanie
zrealizowany plan podatku rolnego;

- Pani Szlezer powiedziała, że remont schodów wejściowych do Szkoły Podstawowej Nr 3
znalazł si«; w zaleceniach pokontrolnych. Obecnie schody są zabezpieczone taśmą. Nadmieniła,
że Dyrektor SP Nr 3 poinformowała ją, że ma zabezpieczone 22tys.zł. na remont ogrodzenia.
Dodała, że Dyrektor Zakładu Obsługi Oświaty Samorządowej powiedział, że dokłada szkole
4 tys. zł na remont schodów. Razem na koncie remontowym SP Nr 3 ma 26 tys. zł, Dyrektor
szkoły twierdzi, że nie może wydać tych 4 tys. na remont schodów, są one na przegląd PPOŻ,
zdaniem Dyrektora nie ma co wydawać tych 4tys.zł. na kosmetykę schodów, skoro wymagają
gruntownego remontu. Pani Szlezer powiedziała, że w związku z tym wyniknęło
nieporozumienie. Burmistrz przyznał, że schody są do remontu natomiast na dzisiaj Dyrektor
nie ma wystarczająco środków na ten cel, ustalono więc, że mają zostać doklejone płytki aby
można było z nich korzystać, ponieważ ich stan nie stanowi zagrożenia. Remont całkowity
schodów może być zaplanowany na przyszły rok, bo to jest wydatek rz«;du ponad 20tys.zł. Być
może dołożenie 4tys.zł. było z przeznaczeniem na doklejenie płytek;

- Pan Juhnke zapytał czy będzie zrobiony wyjazd na ulice Szkolną z parkingu przy urz«;dzie.
Burmistrz potwierdził;
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- Pan Grzeca zapytał czy rozpoczyna się już budowa ronda. Burmistrz potwierdzil dodał, że
teren został oznakowany;

- Pan Juhnke zapytał kiedy realnie zacznie działać strefa płatnego parkowania. Skarbnik Gminy
odpowiedziała, że od 1 lipca;

- Pan Juhnke powiedzial że w ubiegłym roku Na Osiedlu Słowackiego był koszony cały klin
od wiaduktu, do ,,Zabki?, a w tym roku jest koszone tylko ,,po metrze?. Skarbnik Gminy
odpowiedziała, że będzie to zrobione, na razie koszone są ciągi główne, a pozostałe tereny będą
koszone co drugi miesiąc;

- Pani Szlezer powiedziała, że mieszkańcy zgłaszali aby wykosić trzcinę przy tężniach i Stanicy
Wędkarskiej PZW. Burmistrz powiedzial że na każdą wycinkę trzciny potrzebne jest
pozwolenie, sprawa zostanie zgłoszona;

- Pani Pająk zapytała, czy jak będzie budowane rondo to uda się odzyskać rośliny ze skweru.
Burmistrz odpowiedział, że jest uzgodnione, że rośliny będą zabrane.

Po wyczerpaniu porządku obrad Przewodniczący zakończył posiedzenie.

Komisja Rewizyjna w składzie:

1. Artur Juhnke - Przewodniczący

2. Lucyna Pająk - Z -ca Przewodniczącego

3. ZdzisławGrzeca-Członek

4. Leszek Kąkol - Członek

5. Robert Sieg - Członek

6. Barbara Szlezer - Członek
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